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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň 

21.9.2016 o 16,00 hod. zasadnutie miestne-
ho zastupiteľstva v zasadačke na 1. poschodí, 
Abovská 32, s programom, ktorý bol schválený 
bez zmien. Pracovné predsedníctvo pracovalo 
v zložení: p. František Krištof, p. Imrich Buľko 
a JUDr. Mária Želinská. Za zapisovateľku bola 
menovaná pani Lucia Brečková. Za skrutátora 
bol schválený Ing. Daniel Antal. Za overovate-
ľov zápisnice boli navrhnutí páni Ing. Ivo Čabra 
a Marian Kačmár. Stála návrhová komisia praco-
vala v zložení Dušan Pracko a Jarmila Kunová. 
Prítomných bolo všetkých 7 poslancov, takže 
rokovanie bolo uznášaniaschopné. Program 
rokovania na návrh starostu, z dôvodu došlých 
materiálov bol rozšírený o bod 2.1 Elektrifi kácia 
v lokalite za ihriskom, bod 2.2 Štúdia „Barčian-
ska pekáreň“ a bod 2.3 Odkúpenie pozemku 
Kubíkova. Poslanci program následne odsúhla-
sili, takže program rokovania bol nasledovný:

  1. Otvorenie
 a) Schválenie programu rokovania, 
 b) Voľba návrhovej komisie, 
 c) Určenie overovateľov zápisnice
  2. Dopyty a návrhy občanov
 2.1 Elektrifi kácia v lokalite za ihriskom,
 2.2 Štúdia „Barčianska pekáreň“ a bod 
 2.3 Odkúpenie pozemku Kubíkova
  3. Kontrola uznesení 
  4. Správa starostu o činnosti 

od posledného MZ 
  5. Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch 

kontrol
  6. Informácia predsedov komisií o činnosti
  7. Informácia o stave výstavby telocviční pri 

ZŠ
  8. Informácia o stave výstavby športového 

areálu pri SVŠ
  9. Informácia o stave investičnej výstavby 

a technických prácach
10. Odkúpenie pozemku

11. Zámena pozemku – stanovisko
12. Monitorovacia správa o čerpaní progra-

mového rozpočtu za 1.polrok
13. Požiadavky na dotácie
14. Návrh na II.úpravu rozpočtu
15. Zrušenie doplnku VZN o nájme bytov
16. Informácia o Smernici č. 2/2016 o verej-

nom obstarávaní
17. Dopyty a interpelácie poslancov
18. Rôzne
19. Záver

Krátko z priebehu rokovania 
k niektorým bodom:

• K bodu 2.1. bola predložená požiadavka 
Ing. Vargu – písomne i slovne, kde predstavil 
svoju problematiku v súvislosti s riešením VN 
a NN rozvodov v lokalite za ihriskom, a to vo 
vzťahu k Východoslovenskej distribučnej. K po-
žiadavke zaujal stanovisko starosta po získaní 
informácií z VSD, a.s. s tým, že VSD zabezpečuje 
požiadavku, no došlo k zmenám zo strany in-
vestora, po stránke odbornej zaujal stanovisko 

pán poslanec Marek Rusnák s tým, že po ďalšej 
rozprave bola prisľúbená súčinnosť v riešení. 

• V rámci bodu 2.2 bola prerokovaná urba-
nisticko-architektonická štúdia Barčianska peká-
reň, a to jej rozšírenie. Po rozprave bolo prijaté 
odporúčajúce uznesenie pre ÚHA za účelom 
zaradenia do pripravovanej zmeny a doplnkov 
územného plánu zóny Barca

• V bode 2.3 v zmysle opakovaného prero-
kovania požiadavky vysporiadania nájomného 
vzťahu s pánom Sedlákom vo forme odkúpenia, 
po rozprave bolo prijaté uznesenie k príprave 
príslušných podkladov do konca roka s tým, že 
k realizácii dôjde v budúcom roku.

• V bode 7 bol prerokovaný stav výstavby te-
locviční pri ZŠ, informácia o prerušení stavebné-
ho konania, i požiadavka na predĺženie termínu 
výstavby telocvične. Po rozprave a stanovisku 
stavebnej komisie, k predĺženiu termínu sa pri-
stúpi až po sprevádzkovaní telocvične pre ZŠ. 
V rámci rozpravy po súhlase poslancov vystúpil 
aj Ing. Sabo s výhradami k výstavbe telocvič-
ne s tým, že do času vyznačenia vodorovného 
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dopravného značenia pred školou by bolo po-
trebné zabezpečiť políciu. Starosta k príspevku 
reagoval, že zriaďovateľom ZŠ je mesto Koši-
ce, stavebný úrad a IBP dozorujú skutkový stav, 
konanie bolo prerušené na 90 dní a v súvislosti 
políciou poďakoval za postreh s tým, že v rámci 
možnosti zabezpečí mestskú políciu pri ZŠ.

• V súvislosti s výstavbou osvetlenia ihriska 
„Za školou“ v bode 8 starosta informoval o sta-
vebnom konaní na JUHu, v materiáloch 
bola predložená „petícia občanov“ s 
výhradami k zníženiu kvality bývania, 
obdobná petícia bola predložená aj 
na stavebnom konaní. Stavebný úrad 
prerušil konanie s tým, že investor má 
predložiť stanovisku Úradu verejného 
zdravotníctva – hygieny. Poslanci vzali 
informáciu na vedomie.

• Informácia o stave investičnej vý-
stavby a  technických prácach – samo-
statný článok

• V bode 10 požiadavka na odkú-
penie časti pozemku na ulici Pri va-
govni – po prerokovaní v komisiách i v 
rozprave MZ nesúhlasí s odpredajom.

• V bode 11 – požiadavka na zá-
menu pozemkov občanov s mestom Košice – 
Podnikateľská – Radlinského, po prerokovaní 
v komisiách a po rozprave mestská časť nemá 
námietky a súhlasí so zámenou.

• V rámci bodu 12 - Monitorovacia správa 
o čerpaní programového rozpočtu za 1.polrok – 
bol materiál predložený v písomnej forme vr. ta-
buliek s tým, že bol prerokovaný vo fi nančnej 
komisii a po rozprave bol vzatý na vedomie.

• V rámci bodu 13 bola prerokovaná požia-
davka na dotáciu Krasocentrum Košice – požia-
davka zamietnutá, podpora športu – telocvičňa 
– akceptovaná v rámci programového rozpočtu.

• V 14.bode bol prerokovaný návrh na II. úp-
ravu rozpočtu podľa predloženého návrhu, po 
prerokovaní vo fi nančnej komisii a po rozprave 
bol návrh schválený s tým, že celkové príjmy sú 
vo výške 616 11 € a výdavky 615 166 na rok 
2016.

• V rámci dopytov a podnetov zo strany 

poslancov boli predložené 
požiadavky k doprave vo 
vzťahu ku križovatke VSS 
s dopadom do miestnych 
komunikácií, intervaly MHD 
linky č. 12 a 9 – zladenie, po-
žiadavky na dopravné zna-
čenie, skládky – Kubíkova, ..., 
technický stav kanalizácie – 
Abovská, Červený Rak.

• Ostatné body boli 
v zmysle predložených ma-
teriálov v rámci programu 
prerokované a vzaté na ve-
domie.

F. Krištof

Informácia o stave investičnej výstavby 
a technických prácach

V súvislosti s monitorovacou správou o čer-
paní rozpočtu je zaujímavé pozrieť sa na čin-
nosť samosprávy aj z hľadiska uskutočňovaných 
technických a investičných prác v tomto roku 
doposiaľ, s ohľadom na programový rozpočet 

na rok 2016 a avizované zámery v rámci plánu 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja.

Z hľadiska uskutočnených prác vo vlastnej 
réžii (vlastnými zamestnancami), resp. v kombi-
nácii s dodávateľskou formou v prípade odbor-
nej činnosti boli realizované 
nasledovné činnosti:

• zimná údržba verejných 
priestorov

• opravy v zdravotnom 
stredisku v časti po uvoľne-
nej lekárni s tým, aby zodpo-
vedali základným atribútom 
na prenájom (vodovod, 
oprava stien, sociálne zaria-
denie, elektrické rozvody ...)

• dodávateľským spô-
sobom bola realizovaná 
výmena všetkých okien za 
plastové, ako aj vonkajšie 

vchodové dvere v jednej etape s tým, že z fi -
nančných i technických dôvodov (vysušenie 
západnej steny) sa nerealizovalo v tomto roku 
zateplenie a omietka.

• následne bolo vykonané odvodnenie 
a odizolovanie západných časti budovy vrátane 
presmerovania dažďových zvodov a odvodne-
nie terénu

• v celej budove zdravotného strediska boli 
vymenené termostatické ventily

• opravy miestnych komunikácií Canaderom 
- použité 3 tony živice na vysprávky na miest-
nych komunikáciách

• vysypanie a úpravy na nových komuniká-
ciách – za cintorínom

• opravy a výmena dopravných značiek na 
miestnych komunikáciách, označenie ulíc smer-
nými tabuľami

• výsadba nových stromčekov v parku, vý-
sadba záhonov a ich údržba zelene v parku i na 
verejných priestranstvách (orezy a ostrih)

• likvidácia následkov na verejných pries-
transtvách – prietrž mračien, likvidácia nánosov, 
čistenie verejných priestorov vr. meandra My-

slavského potoku
• priebežné dočisťovanie verejných 

priestranstiev po mesačnom zbere 
veľkokapacitnými kontajnermi (každý 
mesiac 2 kontajnery počas 7 dní), plus 
dozber do vlastných kontajnerov

• priebežná údržba cintorína vr. za-
bezpečenia prevádzky domu nádeje – 
obrady a pohreby

• vyčistenie kanalizačných uličných 
vpustí – miestne komunikácie Tatry – 
Svetlá, Teplého

• priebežné čistenie dažďových zvo-
dov a vpústí na budovách (kaštieľ, tech-
nická budova, kultúrny dom ....)

• výrub a likvidácia 4 suchých topo-
ľov a krovín na ihrisku „Za školou“

• likvidácia padnutých a suchých stromov 
(búrky) - park, areál kultúrneho domu, park 
Hečkova, priebežná likvidácia zeleného odpadu 
a orezu stromov v rámci mestskej časti - koná-
re...

Z rokovaní
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• špeciálny orez stromov v parku arboristami 
(Ing. Kolnik), likvidácia konárov v našej réžii

• opravy lavičiek a košov v parku, výroba 
a príprava dosák, oprava a výmena lavičiek 
v  altánku pri jazierku

• priebežná údržba a čistenie (košov, kon-
tajnerov) verejných priestorov osobitne v parku

• starostlivosť o vodné vtáctvo, opravy 
a údržba cirkulačných zariadení na jazierku

• výmena odtokového systému jazierka 
z dôvodu opakovaného upchatia na odtoku, 
úpravy brehov kameňmi

• likvidácia poškodeného povrchu amfi teá-
tra, následne vo vlastnej réžii domurované boč-
né výplne, zásyp a príprava na zabetónovanie, 
ktoré realizovala odborná fi rma

• opravy a údržba techniky, hasičské vozidlo, 
ZETOR, Fabie, príprava a zabezpečenie STK na 
príslušných vozidlách

• stavebné práce 
na poruchách a opra-
vy vo viacúčelovej bu-
dove a v bytovkách, 
v  kaštieli, v  technic-
kej budove pri kaštieli 
a v telocvični

• opravy kotlov na 
bytovkách a vo viac-
účelovej budove vrá-
tane nevyhnutnej 
vý meny kotlov

• opakované ko-
senie a údržba zelene 

park 3-4 x, cintorín 4x, Osloboditeľov 5x, pa-
mätník 9x, verejné komunikácie 3x, areál ma-
terskej škôlky 3x, jedno kosenie predstavuje cca 
12 ha

• prípravné práce technického charakteru 
na zabezpečenie kultúrnych a spoločenských 
aktivít

• rozhodujúcou aktivitou mestskej časti v sú-
činnosti s mestom Košice, ktoré to fi nančne 
zabezpečuje je oprava komunikácií Barčianska 
– Abovská – Hečkova

• spolupráca a technická výpomoc pre zá-
kladnú školu, materskú školu

Do konca roka bude potrebné najmä:
• zabezpečiť a osadiť športové zariadenie 

v parku
• zabezpečiť a osadiť 10 ks košov na psie 

exkrementy

• vykonať technické úpravy nových komuni-
kácií – brúseným asfaltom

• vykonať úpravy komunikácií Canaderom 
a brúseným asfaltom

• namaľovať vodorovné značenia a precho-
dy (mesto v októbri)

• asfaltová úprava chodníku Barčianska (ok-
tóber)

• opravy výtlkov v časti Habeš
• oprava a maľovanie interiéru vnútorných 

soc. priestorov v dome nádeje
• jesennú údržbu v parku, na verejných prie-

stranstvách a na cintoríne
• vypracovanie dokumentácie na prechod 

pre peších – Gavlovičova
• osadenie nových dopravných značiek 

a  zrkadla
• vypracovať projektovú dokumentáciu sta-

tickej dopravy centra Barce
• v prípade stavebného povolenia realizovať 

výstavbu chodníka Pri pošte – Kubíková
• zabezpečiť likvidáciu suchých stromov 

v  parku
• participovať pri osadení dvoch sklenených 

zastávok MHD (ZŠ a MŠ)
• zber a likvidácia lístia z areálu parku a cin-

torína
• oprava dažďových zvodov na kaštie-

li a Hečkovej, vyčistenie zvodov pred zimou 
na budovách MČ

• technická príprava strojov a zariadení 
na zimnú údržbu

 F. Krištof

Prekopávky, prepadnuté komunikácie, chodníky
Dňa 12. 9. 2016 som rokoval s riaditeľom 

Košického závodu VVS, a.s. Ing. Fedákom 
vo veci stavebného povolenia a kanalizá-
cie na Svetlej Puste, poruchy na verejných 
komunikáciách, osobitne vpadnuté hydran-
ty a prekopávky, vrátane nedokončených 
prekopávok po poruchách. Boli dohodnuté 
opatrenia, ktoré by postupne mali byť rea-
lizované s ohľadom na časové a technické 
možnosti.

Pri prepadnutých komunikáciách – osobit-
ne po zle zhutnených prípojkách k rodinným 
domom veľa občanov podcení zhutnenie, 
či v minulosti zneužilo výkopy na likvidáciu 
rôzneho odpadu a teraz sa to prejavuje pre-
padnutím asfaltovej úpravy, či komunikácie 
celkom. Je to vidieť osobitne na ulici Hranič-
ná, Horovova, Kostrova, Poničanova, Matič-
ná, Timravy, Fándlyho, Borodáčova ....

Pritom všetci, ktorí dostali povolenie na 
prekopávku, či už v minulosti od mestskej 
časti alebo v posledných rokoch od mesta 
Košice, majú podmienku zabezpečiť preko-

pávku na úroveň pôvodného stavu. Skutoč-
nosť je však taká, že potom nadávame na 
mláky, ktoré sú rozstrekované po oplotení.

Možno tejto veci pomôže inventarizácia 
prekopávok – prepadov s následnými identi-
fi kovanými žiadateľmi o prekopávky.
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Mons. Tóth v Barci

Otvorenie nového školského roku
Otvorenie nového školského roku 2016/2017 

sa uskutočnilo 5. septembra, z dôvodu upršané-
ho počasia sa uskutočnilo na chodbe základnej 
školy, v trochu stiesnených pomeroch.  Po štát-
nej hymne, hudobnom a slovnom programe, 
ktorý pripravili deti ZŠ, vystúpil so slávnostným 
príhovorom riaditeľ školy Mgr. Gajdoš. Následne 
všetkých pozdravili starostka Šebastoviec pani 
Monika Puzderová a starosta Barca pán Franti-
šek Krištof, ktorý všetkých požiadal o trpezlivosť 
a ochotu znášať sťažené podmienky v súvislosti 
s výmenou okien na škole a jej zateplením, ktoré 
má byť ukončené do konca novembra t.r. a s vý-
stavbou telocviční.

Mons. PhDr. Imrich Tóth, pôvodom zo Šebastoviec, trávil niekoľko dní dovolenky 
v rodných Košiciach, nakoľko už 16.rok pôsobí na misiách vo Francúzsku, v Paríži. 
V nedeľu 31.7.2016 celebroval sv. omšu vo farskom kostole sv. Petra a Pavla v Barci. 
Po nej v krátkej prezentácii predstavil pôsobenie misií vo Francúzsku, ako aj novú 
publikáciu k 60. rokom Slovenskej katolíckej misie vo Francúzsku, ktorej je autorom.

Prítomní si so záujmom vypočuli a pozreli detaily špecifi ckého pôsobenia Mons. 
Tótha a mohli si zakúpiť túto zaujímavú publikáciu s množstvom fotografi í, kde 
máme možnosť stretnúť mnoho zaujímavých ľudí, ako aj bližšie poznať pôsobenie 
misií vo Francúzsku.

Kto má záujem, môže si túto knihu vypožičať z našej knižnice Jána Bocatia, na 
Abovskej 32, určite Vám dá zaujímavý pohľad na život Slovákov vo Francúzsku.                                                                                

F. Krištof

Pripravujeme kultúrne akcie
• Po minuloročnej úspešnej „Katarínskej zába-

ve“ pripravujeme opäť pre zahriatie v jesenných 
dňoch KATARÍNSKU ZÁBAVU, ktorá sa uskutoční 
v kultúrnom dome na Barčianskej ulici 31 a to v 
sobotu 19. novembra. Prosíme všetkých, ktorí sa 
chcú zabaviť, aby svoj záujem nahlásili vopred mai-
lom, či telefonicky a zarezervovali si lístky, ktorých 
počet je obmedzený z kapacitných dôvodov.

• Stretávka 80.ročných a starších občanov 
v predvianočnom čase sa uskutoční v kultúrnom 
dome koncom novembra, kde bude pre nich 
pripravený kultúrny program i malé občerstve-
nie. Samozrejme všetci v našej evidencii dostanú 
na túto akciu osobnú pozvánku.

• Stretnutie detí v kultúrnom dome na Miku-
láša sa uskutoční podvečer v piatok 2. decembra, 
kde bude pripravený program a sladké prekva-
penie. Plagátiky budú včas informovať deti v MŠ 
i ZŠ na verejných oznamovacích tabuliach. Radi 
uvítame štedrých darcov, ktorí nám môžu pri-
spieť do naplnenia mikulášskych balíčkov pre 
deti.

• Už tradičný „Barčiansky bál“ je pripravovaný 
na 11. februára 2017. Prosíme všetkých, ktorí sa 
chcú zabaviť, aby svoj záujem nahlásili vopred 
mailom, či telefonicky a zarezervovali si lístky, 
ktorých počet je obmedzený z kapacitných dô-
vodov.
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Niečo o Zichyovcoch

Škola mení vzhľad

Nábor detí 
do hokejovej 

prípravky
Novovzniknutý mládežnícky klub HK Sršne Košice, 

o.z. Omská 2, 040 01 Košice robí nábor detí do hokejo-
vej prípravky. Začínajú spolupracovať s novým zimným 
štadiónom na sídlisku KVP Aréna Sršňov. Bližšie informá-
cie na : www.arenasrsnov.sk, mob. 0905622145.

Zároveň ponúkajú možnosť pre obyvateľov poskyt-
núť ľadovú plochu. 

Marek Mergleský

Vďaka zriaďovateľovi mestu Košice, ktorý ak-
ceptoval tak požiadavky mestskej časti, školy 
a rodičov detí, pokračuje sa vo výmene okien na 
budove školy a zatepľovaní. Tieto práce by mali 

byť ukončené do konca novembra. Zároveň aj keď 
s omeškaním, spoločnosť YESS – SPORT CENTRUM 
s.r.o. po prerušení stavebného konania na užívanie 
malej telocvične na 90 dní pridala a v súčasnosti 

sa montujú elektrické rozvody a vzduchotechnika, 
sociálne zariadenie. Dúfame, že „reparát“ dopadne 
dobre a že novú telocvičňu čo najskôr budú oku-
povať aj deti našej ZŠ

Úrad mestskej časti Košice - Barca je zria-
dený v kaštieli, v ktorom pôvodne pred pre-
dajom sídlila rodina Zichyovcov.

Barčianska vetva rodu Zichy má svoj pô-
vod v neďalekej obci Haniska v okrese Koši-
ce - vidiek.

Gróf Károly Zichy sa narodil 4.1.1864 v ro-
dine grófa László Zichyho a grófky Ernesztiny 
Széchényi.

Hospodáril na veľkostatku v Barci. Do ko-
šického verejného života sa zapájal hlavne 

v oblasti športu. Od roku 1903 bol predse-
dom Košického atletického klubu - KAC a od 
roku 1905 podporoval snahy o zriadenie veľ-
kého športového ihriska formou založenia 
účastinárskej športovej spoločnosti.

V máji 1906 sa stal predsedom Štvanič-
nej spoločnosti a od roku 1912 bol členom 
Hornouhorského zväzu pre cudzinecký ruch.

 V júni 1912 ho zvolili za predsedu Spe-
váckeho spolku košických milovníkov hudby.

Na poli dobročinnosti sa od roku 1908  

aktivizoval  ako predseda výboru košického 
detského domova.

V máji 1912 podporil zriadenie továrne na 
počítacie stroje „ Procento „, kde v tejto účas-
tinnej spoločnosti bol členom správnej rady.

Gróf Károly Zichy zomrel v Barci 2.12.1918.
Pochovaný je však na verejnom cintoríne 
v Košiciach na V. parcele, kde jeho hrob mes-
to Košice zaradilo do Zoznamu chránených 
hrobov.

Ing. Ladislav Falat
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Postreh k doprave
V meste Košice kolabuje systém verejného 

parkovania. Podobne ako na národnej úrovni 
sme svedkami viacerých protestov pri ktorých 
zastáva zdravý mozog.

Žijem od narodenia v Košiciach na Barčian-
skej ulici. Rodný dom bol posledným na tejto 
ulici v Košiciach, sused už býval v Barci. Bola tu 
podobná hranica ako v Berlíne medzi Košicami 
a Barcou, ktorá pred tým bola v okrese Košice 
-vidiek.

Na terajšej Južnej triede (predtým Peštianska 
ulica) sa nachádzala budova mýta (teraz je to 
naproti Katastrálneho úradu). Gazdovia z dedín 
prichádzajúci na trh v stredu (na jormak) so svo-
jimi vozmi a tovarom sa museli podrobiť mýtne-
mu úradníkovi a zaplatiť mýto.

Preto sa pokúšali gazdovia z vidieka túto 
prekážku obísť cez Barčiansku ulicu dovtedy 
pokiaľ to neobjavili mýtnici a postavili tu za su-
sedom v Barci drevenú búdu pre mýtnika, ktorý 
aj potom vyberal mýto.

A čo sa robí dnes? Križovatka na Južnej trie-
de a Alejovej ulici pri Myslavskom potoku a pri 
VSS je tak plne obsadená, že motoristi z vidieka 

využívajú tak ako pred 
50 rokmi Barčiansku uli-
cu a cez Alejovú ulicu na 
príchod do mesta. V kaž-
dom aute sedí prevažne 
jedna osoba, ale to auto 
musí niekde v Košiciach 
celý deň parkovať, naj-
častejšie v mestskej časti 
Staré mesto, a to celý 
pracovný deň.

Ráno od 7.30 do 8.00 
hod každý pracovný deň 
máme podobné divadlo 
(pozri priložené fotogra-
fi e) ako vtedy pred 50 rokmi. Preto treba niečo 
robiť s verejným parkovaním v Košiciach. Veď 
sanitka, hasiči , či polícia v prípade potreby sa 
nevie dostať na konkrétne miesto. A ten cirkus 
okolo parkovania je veľmi zaujímavý. 

Odhalili sa cez tzv. rezidentov čierni nájom-
níci v Košiciach a tiež majitelia bytov v Košiciach 
bývajúci na dedinách, ktorí vo svojich bytoch 
veľmi výhodne prenajímajú byty prevažne za-

hraničným študentom. Len zabúdali platiť dane 
a zdravotné odvody. Nový systém parkovania 
v Košiciach to odhalil. Tak asi preto tie protesty. 
Keď v niektorej rodine sú 3 - 4 autá, tak nech je 
aj na parkovanie.

Ja už chodím MHD a v prípade potreby ta-
xikom. Autá som už dávno zlikvidoval a vôbec 
mi nechýbajú.

Ing. Ladislav Falat

Kým v posledných rokoch stavbári pri Ko-
šiciach odovzdali 14 km rýchlostnej cesty zo 
Šebastoviec do Milhosti, v nasledujúcich piatich 
rokoch plánujú vybudovať takmer 37 km ob-
chvat mesta Košice. 

V najbližšom období začne výstavba prvé-
ho z dvoch úsekov juhovýchodného obchvatu 
Košíc. Úsek diaľnice D1 z Budimíra do Bido-
viec postaví za 197 mil. eur spoločnosť Skan-
ska. Prvé autá by po tomto úseku mali prejsť 

začiatkom roka 2020. Okrem úseku D1 sa má 
v rokoch 2018 – 2021 stavať aj druhá časť ob-
chvatu z Košických Olšan do Šace a podľa pred-
bežných plánov by sa s výstavbou rýchlych ciest 
v okolí Košíc malo pokračovať aj po roku 2021. 
V plánoch sú úseky južného ťahu v smere na 
Rožňavu, vrátane tunela Soroška. Aj diaľnica D1 
od Bidoviec až po ukrajinskú hranicu je momen-
tálne vo fáze posudzovania vplyvov na životné 
prostredie. 

Ako ďalej v doprave

Chválime
Touto cestou chválime žiakov ZŠ Fedorov-

cov a Krajníkovcov, ktorí začiatkom prázdnin 
prispeli k vylepšeniu životného prostredia 
skrášlovaním okolia bytoviek. Kiež by mali 
ďalších nasledovníkov aj iných častiach Bar-
ce, osobitne pri verejných priestranstvách 
v spojení so zeleňou.

Pochvala patrí aj pánu Gabzdilovi, ktorý 
sa stará o verejné priestranstvo na ulici Tim-
ravy. Veríme, že tieto príklady vyprovokujú aj 
ďalších našich občanov k úprave verejných 
priestranstiev aspoň pred svojimi nehnuteľ-
nosťami.
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Hľadá sa vlastník

Beh Barcou

Záverečný beh v rámci projektu „Spoznaj 
behom Košice“  v našej mestskej časti dňa 30. 
augusta podvečer  pod názvom „Beh Barcou – 
spoznaj behom Košice“ Štart i cieľ bol na Abov-
skej 32, pred kaštieľom – úradom mestskej časti, 
kde bolo postavené kryté pódium pre organi-
zátorov i hudobníkov.

Tento posledný beh zakončili organizátori 
charitatívne. Výťažok z behu v Barci, ako ozná-
mil hlavných organizátor Tomáš Gál sa rozhodli 
darovať 17 ročnej Simonke, ktorá mala autone-
hodu. Simonka má poškodenú miechu, 2 zlo-
mené stavce, 3 operácie za sebou no bojuje 
statočne. Podarilo sa vyzbierať krásnych 475€, 
ktoré sa odovzdali jej mamke. 

Akcia bola výnimočná nielen charitatívnym 
rozmerom, ale aj atmosférou. Po opakovanej 
rozcvičke nasledovalo losovanie tomboly a po-
tom beh odštartoval starosta František Krištof. 

Nasvietený kaštieľ, park, večerné ulice, na-
svietené  lietadlá a letušky v aeroklube, ulice, 
uličky,  tajomný mostík, večerný nadjazd, ta-
nečné choreografi e s Miguelom, Old school dj´s 
či koncert kapely Bon Jovi revival – aj to bola 
atmosféra počas behu Barcou, resp. po ňom.

K tomu po dobehnutí do cieľa občerstvenie 
v podobe teplého punču, koláčov či pagáčov.

Proste rozlúčka ako má byť, zúčastnilo sa 
jej cca 300 ľudí. Jednalo sa o najdlhšiu trať /
takmer 12 km/ na ktorej bežcov navigovalo 24 

odkláňačov, v dopravných úsekoch aj štátna či 
mestská polícia. Poďakovanie za úspešnú akciu 
patrí všetkým organizátorom a pomocníkom, 
vrátane zabezpečenia registrácie, občerstvenia, 
osobitne aj zamestnancom miestneho úradu a 
ich rodinným príslušníkom a poslancom Jarke 
Kunovej, Imrovi Buľkovi a Marekovi Rusnákov. 
Aj keď sa už stmievalo, či už bol večer, bežcov 
povzbudzovalo množstvo obyvateľov Barce. Ví-
ťazi boli všetci, ktorí dobehli.

Bližšie informácie, či fotografi e na 
https://www.facebook.com/active.life.sk.

Stav Myslavského potoka po prietržiach 
mračien na jar, resp. začiatkom leta narobil 
poriadnu paseku, hlavne v meandri pri Salaši, 
kde došlo aj v súvislosti s nelegálnou lávkou 
k vzdutiu vody a odstránenia pobrežného po-
zemku, kde sa nachádzajú už obnažené zák-
lady oplotenia a hrozí jeho statické porušenie, 
prípadne zrútenie do koryta toku. Mestská časť 
túto situáciu nahlásila správcovi toku a prí-
slušným inštitúciám, nasledovali pojednávania 
za účasti dotknutých strán a prijali sa opatre-
nia na odstránenie. Časť bola promtne riešená, 
úprava brehu a ďalšie  však boli zo strany sta-
rostu opakovane intervenovaná u správcu toku 
s ohľadom na zápisy z rokovaní. Následne na 

deň 27.9.2016 zvolal okresný úrad zástupcov 
na podnet Slovenského vodohospodárskeho 
podniku š.p. OZ Košice, správa povodia Hor-
nádu a Bodvy, vo veci vydania rozhodnutia na 
odstránenie existujúceho premostenia vodného 
toku Myslavský potok v rkm 2,770.

Zástupcovia správcu toku uviedli do zápisu, 
že lávka v súčasnosti tvorí prekážku plynulému 
odtoku vody a on v rámci pripravovanej akcie 
vrátenia koryta do pôvodného stavu a stabili-
zácie brehov, odstráni lávku z prietočného pro-
fi lu s tým, aby mohli zabezpečiť opravu brehov 
potoka. Zároveň mestská časť má sa pokúsiť 
zistiť vlastníka lávky s tým, aby predmetnú lávku 
zlikvidoval alebo osadil v rámci platnej legisla-

tívy tak, aby netvorila prekážku vodnému toku. 
V nadväznosti na uvedené, vyzývame vlastníka 
predmetnej lávky, aby kontaktoval miestny úrad 
vo veci riešenia ďalšieho postupu. 
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V zasadačke 
miestneho úradu 

v Košiciach - Barci
na Abovskej ulici 32 

sa uskutoční dňa 
17.10. 2016 

„Barčianska kvapka“, 
ktorú organizuje MS 
SČK a starosta MČ 
v spolupráci s NTS 
(Národnou trans-

fúznou službou SR). 
Darovať cennú teku-
tinu môžete prísť  už 
od 7,15 do cca 10,00 
hod. Každý darca je 

vítaný, pomôže 
v núdzi!

105 – ročné
oslávenkyne

■ pani v žltom:
Terifajová Mária  - nastúpila 

27.1.2011 do zariadenia VIA LUX- 
DSS a ZpS. Narodila sa  30.7.1911, 
je vdova, je slovenskej národnosti.

Miesto narodenia: Užhorod na 
Ukrajine. Od svojich  10.  rokov 
žije v Košiciach. Prežila aj Rakús-

ko-Uhorsko, 1. a 2. Svetovú vojnu, 
obdobie socializmu i demokracie.

Má stredoškolské vzdelanie – 
ukončila Ženský učiteľský ústav 

v Levoči, bola učiteľkou na 
1. stupni základnej školy až do 

veku 74. rokov. Toto povolanie jej 
učarovalo, mala ho veľmi rada.

Hovorí maďarsky, 
slovensky, nemecky.

Dcéra jej zomrela a má  len 
vnukov. Najčastejšie ju navštevuje 

vnučka Andrea Horváthová.
Stravuje sa striedmo, denne si 

dá jednu kávu. Bola samostatná až 
do 97. rokov a je stále vitálna a plná 

energie. Aj v súčasnosti rada číta 
noviny, časopisy  a knihy. Je stálou 
návštevníčkou knižnice. Zaujíma ju 

dianie okolo seba i vo svete.

■ pani v hnedom:
Zaffi ryová Mária – nastúpila 
do zariadenia VIA LUX- DSS 

a ZpS 24.7.2007. 
Narodila sa 7.9.1911, 

je vdova, slovenskej národnosti.
Miesto narodenia: Košice. 
Celý život žila v Košiciach.

Má základné vzdelanie (Meš-
tianska škola). Celý život pracovala 
na rôznych pracovných pozíciách 

na Pošte v Košiciach.
Hovorí slovenský, maďarský, 

ale lepšie sa vyjadruje 
v maďarčine.

Má jednu dcéru (Vargovú Má-
riu), ktorá ju pravidelne navštevuje, 

má  4 vnúčatá a 8 pravnúčat.
Má rada každé jedlo, ktoré je 

dobré a chutné, miluje sladkosti 
a šampanské. Rada  pozerá tele-

vízor, najmä maďarské programy 
a rada chodí na prechádzky.

Takže aj touto cestou im prajem 
všetko najlepšie primerane 

ich krásnemu veku!

František Krištof - starosta

Dňa 8. septembra o 10,00 hod. som sa zúčastnil v domove dôchodcov 
VIA LUX v jedálni zariadenia milej slávnosti pre jubilantky pani Terifajová Má-
ria a Zaffi ryová Mária, ktorých vek nie je zvyčajný - 105 rokov. Pri tejto prí-
ležitosti okrem vedenia zariadenia (keď ich vek možno pripísať ako reklamu 
pobytu v tomto zariadení), obyvateľov zariadenia, rodinných príslušníkov ich 
prišli pozdraviť hostia s krátkym príhovorom, gratuláciou a odovzdaním kytíc 
a darčekov, a to pani riaditeľka Naďa Mudráková, riaditeľ úradu Košického 
samosprávneho kraja Ondrej Bernát, námestníčka primátora Košíc Renáta 
Lenártova, miestny farár Jozef Vihonský a ja ako starosta. K oslavám prispel 
aj spevácky zbor s hudobným doprovodom, po zaspievaní slávnostného  
„živijó“ nasledoval prípitok s oslávenkyňami a pohostenie z pokrájanej torty 
a pripraveného občerstvenia. Trochu ich predstavím. 

Dňa 2. júna 2016 bolo na pobočke Verej-
nej knižnice J. Bocatia v Barci naozaj rušno. 
Zišlo sa tu 110 žiakov zo ZŠ na Abovskej 
ulici č. 36 z Barce ( 60 žiakov z I. stupňa a 
50 žiakov z II.  stupňa). Títo žiaci sa pokúsili 
prekonať rekord v čítaní oproti minulému 
roku, keď bol počet čítajúcich žiakov 38 383 
na celom Slovensku. Išlo o čitateľský mara-
tón pod názvom "Čítajme si 2016". Tento 
projekt vyhlásila Linka detskej istoty na pod-
poru čítania s porozumením medzi deťmi. 
Krstnou mamou projektu je p. Oľga Felde-
ková, spisovateľka. Prvý ročník sa uskutočnil 
v roku 2008 a zapojilo sa  2 912 detí.

Tento rok otvoril čitateľský maratón 
p. starosta František Krištof, ktorý prečítal 
prvú stranu z knihy od Barbory Kardošovej 
Traja kámoši.

A ja už viem aj výsledok tohtoročného 
čitateľského maratónu a je to 40 954 detí z  
237 miest a obcí z celého Slovenska!

Takže sme prekonali minuloročný rekord 
a tým chcem poďakovať všetkým zúčast-
neným deťom a popriať im krásne letné 
prázdniny plné oddychu a zážitkov a načer-
panie nových síl do ďalšieho školského roka 
2016/2017.

Mgr. Miriam Takáčová

Čitateľský maratón
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1. Zákon príťažlivosti
Toto je pravdepodobne najznámejší ves-

mírny zákon a na jeho princípe je založená 
slávna kniha Tajomstvo. Ide pri ňom o to, že 
čo do vesmíru vysielame, to sa nám vracia. 
Myslíte si, že ste nanič? Potom asi naozaj nič 
nedokážete. Vravíte, že život je peklo? Potom 
tým peklom určite aj bude. Alebo naopak – 
ste presvedčená/ý, že človek je obklopený 
láskou? Tak okolo seba budete mať stále veľa 
milujúcich a milovaných ľudí. Je len na vás, 
aké myšlienky a slová budú riadiť váš život...

2. Zákon najmenšieho úsilia
Nikdy netlačte na pílu. Keď sme uprostred 

rieky, ktorá tečie, buď budeme s prúdom 
bojovať, alebo s ním poplávame správnym 
smerom. To však neznamená, že by ste sa 
mali úplne vzdať a prestať sa snažiť. Len to 
robte tak nejako prirodzene, s citom a poko-
rou, bez znásilňovania.

3. Zákon predstavivosti
Vedieť si veci predstaviť je prvý krok 

k tomu, aby ste ich časom aj získali. Hovorí sa 
tomu aj vizualizácia a je to celkom príjemná 
zábava. Skrátka len zatvorte oči a predsta-

vujte si, ako by mal vyzerať váš ideálny deň, 
aké vlastnosti by mal mať váš ideálny muž, 
po ktorom túžite, aká by mala byť náplň prá-
ce vašich snov. Ale pozor! Svoje predstavy 
si užívajte, no zbytočne tesne sa na ne ne-
upínajte. Tak by ste mohli pozitívne energie 
zablokovať.

4. Zákon nepripútanosti
Jasné, je super mať muža, skvelú robotu, 

dobré deti, dostatok peňazí a modré z neba. 
Avšak ani keď vám toto všetko naservíruje 
osud ako na striebornom podnose, nezna-
mená to, že budete naozaj šťastná. Šťastie je 
totiž vo vás a nikto a nič na svete vám ho na 
večné časy nezaručí. Svoje želania vnímajte 
ako možnosti, ktoré vám život ponúka, nie 
ako podmienky ku šťastiu.

5. Zákon dávania a prijímania
Jedným z najzákladnejších princípov ves-

míru je: Kto dáva, ten dostáva. 
Takže: Kto dáva, ten dostáva, kto len be-

rie, tomu tiež zoberú. Chcete mať lásku? 
Dávajte lásku. Potrebujete uznanie? Dávajte 
ho ostatným. Potrebujete peniaze? Nebojte 
sa o ne podeliť. Vyzerá to ako totálne klišé, 

ale nie je. Len nesmiete niečo dávať s poci-
tom, že za to niečo dostanete. Tým sa tok 
energie zastaví.

6. Zákon odpustenia
Hoci je niekedy ťažké odpúšťať sama 

sebe a ľuďom navôkol, je to jediný spôsob, 
ako byť šťastná a spokojná. Nenávisť alebo 
krivdy, ktoré v sebe nosíte, fungujú ako ťaž-
ké závažie, a nikdy vám nedovolia poriadne 
roztiahnuť krídla. A paradoxne každé peklo, 
ktoré v sebe nosíte, rastie do obrích rozme-
rov a do života vám prináša len ďalšie a ďal-
šie pekelné plamene.

7. Zákon prázdneho miesta
Potrebujete nové topánky? Vyhoďte sta-

ré. Chcete si vytvoriť nový šatník? Preberte 
skriňu. A rovnaké pravidlo platí aj vo všetkom 
ostatnom. Ak túžite po novej láske, budete 
musieť muža, s ktorým randíte len zo súci-
tu, skrátka opustiť. Ak potrebujete pozitívne 
myšlienky, zbavte sa tých negatívnych. Také-
to veľké upratovanie okolo seba aj v sebe je 
jednoducho na nezaplatenie a mali by ste ho 
robiť každého štvrť roka. Ideálne v čase, keď 
sa menia ročné obdobia.

Zaujímavosti 
z mailovej pošty

Sú veci medzi nebom a zemou... Nikto nevie vysvetliť, prečo niektoré pravidlá fungujú, ani kto ich vymyslel. Jednoducho je to tak.

Túžite po láske? 
Rozdávajte ju a vesmír vám ju skôr či neskôr prihrá.

Nikdy nikomu neubližujte!
Prajte si s láskou a s ohľadom na seba i svoje okolie.

No pre nás je lepšie zákony pokorne využívať, ako sa nimi 
nechať prevalcovať. Nemyslíte?

Negatívne myšlienky naozaj priťahujú smolu, slovo má silu ako 
jadrová elektráreň a kto dáva, ten aj dostáva. Čo všetko riadi náš 

život a ako vesmírne zákony používať? Nemusíte veriť vo veci 
medzi nebom a zemou, ale toto sú pravidlá, ktoré skrátka fun-
gujú, či chcete alebo nie. A keď sa s nimi naučíte zaobchádzať, 
pochopíte, prečo sa vám niektoré veci dejú, prečo stále dokola 
strácate peňaženku, rozvádzate sa alebo nemôžete nájsť miesto 
na parkovanie. Tiež sa naučíte, ako peniaze nestrácať, ale naopak, 
získavať, ako si muža udržať (teda toho, ktorý vám za to stojí) 
a ako zaparkovať aj v tom absolútne prepchatom meste. 

Výstava 
drobného zvieratstva

Slovenský zväz chovateľov ZO č. 1 Košice – mesto, Pri pošte 2 oznamuje, že v dňoch 
15. – 16. Októbra 2016 sa bude konať Krajská výstava zvierat vo výstavnom areáli Košice 
– Barca, ulica Pri pošte 2. Vystavované budú – holuby, králiky, hydina, exotické vtáctvo, 
propagačne morčatá, ovce a kozy. Všetky vystavované zvieratá budú mať veterinárne 
osvedčenie, že sú klinicky zdravé.

Príďte sa pozrieť!

A ešte niečo:
Dajte si pozor na to, čo si prajete, aby ste to raz neľutovali. Vesmír vám to totiž splní, ibaže nikdy dopredu neviete, akú cestu si zvolí a odkiaľ 

sa k vám vysnívané želanie dostane. S úsmevom a láskavosťou budete omnoho šťastnejšie a spokojnejšie.

Slovenský zväz chovateľov
ZO I. Košice
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Barčiansky deň

Barčiansky deň rodiny, resp. rozlúčka s 
prázdninami či tento rok „ FITTNES  DAY“ za-
bezpečovala mestská časť už niekoľko rokov v 
posledný augustový víkend. Tento rok to bolo 
hlavne v športovom duchu, a to v sobotu 27. 
augusta v priestoroch barčianskeho parku pri 
jazierku.

Účasť širokej verejnosti, mladých, detí s ro-
dičmi bola postupná a podľa chuti sa mohli 

zapojiť do rôznych športových i kultúrno-spo-
ločenských podujatí, a to či už aktívne alebo 
pasívne. Súčasťou programu bola aj súťaž vo 
varení gulášu, do ktorej sa zapojili len štyri druž-
stvá, no aj napriek tomu sa porota pri ich vyhod-
notení poriadne zapotila. Pre najmenších boli 
nafukovacie hrady, maľovanie na tvár, či rôzne 
športové súťaže s loptou i bez nej. Deti zaujala 
i PRESKOČKA SHOW so športovo-tanečným a 

súťažným zameraním, kreatívne dielne a ďalšie 
športové atrakcie. Celé poobedie sprevádzal 
hudbou i zábavným a informačným slovom DJ 
Dávid, ktorý predstavoval družstvá súťažiacich 
vo varení guľášu, prebiehajúce športové a spo-
ločenské aktivity, či sprievodné akcie. Popolud-
ní, resp. v podvečer vystúpila Country skupina 
Kentucky Jack a Ján Bič. Bližšie už o tom viac 
povie malá fotoreportáž .
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■ Dýchajte do brucha – správne a hl-
boko.  Správny dych by mal vyzerať asi 
takto: Zatvorte oči a vtiahnite vzduch tak 
hlboko do brucha a panvy, ako sa len dá. 
Potom ho pomaličky nechajte prúdiť z tela 
von. Takto vedome by ste dýchanie mali 
precítiť niekoľkokrát denne. Potom si telo 
zvykne a pôjde vám to už automaticky. 
■ Ráno začnite striedavou sprchou, 

začnite teplou a zakončite studenou vo-
dou. Začnite od nôh.
■ Jedzte rajčiny, červená zelenina ob-

sahuje lykopén a táto látka chráni pred 
rakovinou.

■ Jedzte jogurt so živými kultúrami, 
chránia črevo pred rakovinou. Baktérie 
mliečneho kvasenia bojujú v čreve proti  
zárodkom škodlivých baktérií.
■ Doprajte si 6 – 8 hodinový spánok.
■ Po prebudení pite teplú vodu s citró-

nom, tekutiny naštartujú trávenie, citróny 
povzbudia látkovú premenu a vitamín C 
posilní imunitný systém. Do teplej vody 
s citrónom pridajte ešte lyžičku medu, 
ktorá zabojuje proti baktériám
■ Zredukujte každodenný stres, naj-

lepšie je písať si zoznam úloh a povinnos-
tí. Tie najdôležitejšie riešte ako prvé.

■ Každý deň vypite 2 šálky zeleného 
čaju, látky, ktoré obsahuje, chránia pred 
rakovinou a artrózou a znižujú riziko srd-
covo-cievnych ochorení, spomaľujú pro-
ces starnutia.
■ Nezabúdajte na príjemné rozho-

vory, aj priatelia ovplyvňujú naše zdravie 
a pohodu.

V minulom roku bola vykonaná kontro-
la stromov v miestnom parku arboristami 
a boli zistené ohrozenia osobitne v úsekoch 
chodníkov. Zistené stromy boli špecifi kova-
né a v auguste boli vykonané nevyhnutné 
odborné orezy stromov arboristami s tým, 
že mestská časť zabezpečila ich likvidáciu 
v kompostárni.

V tomto roku aj búrky narobili paseku – 
zlámané a vyvrátené stromy, konáre atď., 

takže sme museli pristúpiť k ich likvidácii 
vo vlastnej réžii s odvozom do kompostárne.

Počas kritických situácií s odstraňovaním 
následkov po zlámaných stromoch, pad-
nutých konároch počas búrok bol stále ne-
zištne nápomocný poslanec Marek Rusnák 
so svojou plošinou, a to tak v priestoroch 
parku ako aj na verejných priestranstvách, 
či cintoríne,  za čo mu aj touto cestou ďa-
kujem.

V súvislosti so skutočnosťou, že mes-
tská časť má obmedzené ľudské i technic-
ké kapacity, zber a likvidácia konárov, resp. 
vyrúbaných stromov zo súkromných záhrad 
bude zabezpečovať len v jarnom období 
a  v neskorom jesennom období. Počas ve-
getačného obdobia zber zelených konárov 
a kríkov mestská časť nebude zabezpečo-
vať. V nadväznosti na uvedené je potrebné 
sa sústrediť na tieto obdobia, keď naviac 
budeme môcť využiť veľkokapacitné kona-
tajnery na zeleň prostredníctvom Kositu.

Likvidácia
konárov

i,i, 
ee 

otottii 

Orezy stromov

Tipy na zdravší život


